
Ligesom nedluknin-
gerne siden marts 
har krævet helt uf-
fatteligt mange skel-
sættende indgreb, 
således kommer vi 
også til at diskutere, 
hvordan vi åbner op 
igen.
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Kirkeasyl: Menighedsrådsmedlem 
Babette Serwatski har været en af de 
faste besøgende hos to irakiske søstre, 
der nu har været i kirkeasyl i halvan-
det år.  
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Strategi: Tidligere minister Bertel 
Haarder er hovedmanden bag Venstres 
forslag til en ny Tysklands-strategi. 
Han opfordrer til en øget satsning på 
det tyske sprog i Danmark.  
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Under de igangværende forhandlinger for finanslov 2021 har Enhedslisten som krav at øge tilskuddet til 
Sydslesvig med 20 millioner kroner, fortæller formand for Sydslesvigudvalget, Christian Juhl (EL). Udval-
gets øvrige medlemmer har også gjort en indsats.
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København. Et krav om eks-
tra 20 millioner i tilskud til 
Sydslesvig. Det er, hvad man 
kan finde på Enhedslistens 
forhandlingsliste under de 
igangværende forhandlinger 
til finanslov 2021, fortæller 
formand for Sydslesvigudval-
get, Christian Juhl (EL).  

I regeringens forslag til næ-
ste års finanslov står Sydsles-
vig til at få en halv million 
kroner mindre i tilskud end 
i indeværende år. Det gør det 
svært for Sydslesvigudvalget 
at imødekomme mindretal-
lets budgetønsker for næste 
år. Derfor er medlemmerne 
i udvalget blevet enige om 

hver især at gøre en indsats 
i partierne for at få øget til-
skuddet til Sydslesvig. 

- Vi har lovet hinanden at 
gøre, hvad vi kan for at få ud-
videt rammen, siger Christi-
an Juhl. 

Ikke en mærkesag 

Birgitte Vind, der er Socialde-
mokratiets medlem i Sydsles-
vigudvalget, har henvendt 
sig hos Socialdemokratiets 
finansordfører, Christian Ra-
bjerg Madsen.  

- Jeg har gjort vores finans-
ordfører bekendt med be-
hovet og ønsket om en hø-
jere bevilling. Det er han be-
kendt med, men vi er midt i 
forhandlingerne, og jeg kan 
ikke sige, hvor det står, siger 
Birgitte Vind (S).  

En fremskrivning på nul 
kroner er en hård situation 
for Sydslesvig, påpeger Radi-
kale Venstres medlem i Syd-

slesvigudvalget, Rune Chri-
stiansen (R). Han har vendt 
en forøgelse af tilskuddet 
med sin kulturordfører Zenia 
Stampe (R) og partileder Sofie 
Carsten Nielsen. 

- Der er ikke afsat yderlige-
re midler på vores finanslovs-
udkast. Det er ikke en radikal 
mærkesag, men det betyder 
ikke, at vi vil modsætte os 
området, siger Rune Christi-
ansen.  

Opbakning fra blå blok

Venstres medlem i Sydsles-
vigudvalget Anni Matthiesen 
har meddelt, at Venstre går 
til forhandlingerne med et 
ønske om ekstra ti millioner 
til Sydslesvig. De konservati-
ves medlem i Sydslesvigud-
valget, Niels Flemming Han-
sen, bakker op om dette øn-
ske. 

- Jeg har spillet det ind til 
vores ordfører på området, si-

ger Niels Flemming Hansen.
Dansk Folkepartis medlem 

i Sydslesvigudvalget, Mar-
tin Henriksen, fortæller, at 
Dansk Folkeparti går ind til 
forhandlingerne med et øn-
ske om at øge tilskuddet med 
ti millioner kroner. 

- Man kan diskutere, hvor 
beløbet skal ligge, men hvis 
to partier foreslår det sam-
me, er der større chance for, 
at det bliver til noget, siger 
Martin Henriksen. 

Christian Juhl fortæller, 
at Enhedslistens krav om en 
forøgelse på 20 millioner kro-
ner ikke har nogen særlig po-
litisk eller symbolsk betyd-
ning. Partiet fandt frem til 
beløbet, før de kendte til Ven-
stres ønske.  

Det var fredag ikke muligt 
at få en kommentar fra SFs 
medlem i Sydslesvigudvalget, 
Karina Lorentzen Dehnhardt 
(SF).

Formand vil øge det danske  
tilskud med 20 millioner kroner

Während der laufenden 
Haushaltsverhandlungen 
für 2021 hat die Einheit-
sliste (EL) gefordert, den 
Zuschuss für Südschle-
swig um 20 Millionen 
Kronen zu erhöhen, be-
richtet der Vorsitzende 
des Südschleswig-Auss-
chusses, Christian Juhl 
(EL). Dies erfolgte, nach-
dem die frühere Vorsit-
zende Anni Matthiesen 
(Venstre) eine Erhöhung 
des dänischen Staatszus-
chusses um 10 Millionen 
Kronen gefordert hatte. 
Dieser Forderung hatte 
sich auch die Dänische 
Volkspartei angeschlos-
sen.

Mathilde, til venstre, og Freja Thorstensen på værelset på Ungdomskollegiet. Foto: Kira Kutscher

De 
drog 
sydpå
Flensborg. Tvillingerne Fre-
ja og Mathilde Thorstensen 
er fra Viborg, men de valgte 
Flensborg, Duborg-Skolen og 
Ungdomskollegiet som deres 
første skridt alene ud i livet 
efter 9. klasse. 

De er ikke vildt gode til 
tysk og tager ofte hjem i 
weekenderne, erkender de 
16-årige.
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DANSK SKOLE

Akut plads-
mangel
Harreslev. Harreslev Danske 
Skole er snart fyldt til briste-
punktet. Skoleleder Franzis-
ka Becher-Heidemann fortæl-
ler, at hun godt kan være lidt 
nervøs, når hun kigger frem 
mod skoleåret 2022/2023, når 
der kommer en klasse mere 
på skolen.
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MODIGT

Åbner
cafe
Flensborg. Katharina Christi-
ansen og Kaja Battiston er ik-
ke kede af det: Midt i corona-
tiden gør de to unge kvinder 
klar til at åbne en ny cafe i 
Nørregade i Flensborg. 
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BEREDSKAB

Digerne
er klar
Nordstrand. Inden storm-
flodssæsonen begynder for 
alvor, har delstatens myn-
dighed for kystsikring været 
på inspektionstur på vestky-
sten. Og der skulle ikke være 
noget at komme efter - diger-
ne er klædt på til at kunne 
klare de måske kommende 
stormfloder. 
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